





首页

期刊介绍 基本信息 编委会

编辑团队

期刊荣誉

收录一览

征稿简则

作者中心

编辑中心

订阅指南

联系我们

English

吉首大学学报自然科学版 » 2007**, Vol. 28** » Issue (3): 83-88 DOI:

信息与工程

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

Previous Articles | Next Articles

坚硬顶板对冲击矿压发生的影响

(1.北京科技大学金属矿山高效开采教育部重点实验室,北京 100083; 2.中国矿业大学能源学院,江苏 徐州 221008)

Influence of Hard Roof on Rock Burst

(1.State Key Laboratory of High-Efficient Mining and Safety of Metal Mines of Ministry of Education, University of Science and Technology Beijing, Beijing 100083, China: 2. School of Mining and Safety Engineering, Xuzhou 221008, Jiangsu China)

- 摘要
- 参考文献
- 相关文章

全文: PDF (767 KB) HTML (1 KB) 输出: BibTeX | EndNote (RIS)

摘要 通过理论分析、现场实测和冲击矿压现象分析,说明了顶板坚硬岩层产生的静压和突然运动、破断均可使煤体内部裂绞不稳定 扩展而容易发生冲击矿压.

关键话词: 冲击矿压 坚硬顶板 裂纹 失稳扩展

Abstract: By theoretical analysis and actual measurement of field and phenomena analysis of rock burst, the author illustrates the directionless pressure, sudden movement and rupture of hard roof lead to the internal cracks of coal instable development, which easily results in rock burst happening.

Key words: rock burst hard roof crack instable development

服务

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶ E-mail Alert
- **▶** RSS

作者相关文章

- ▶姚精明
- ▶ 何富连
- ▶ 窦林名
- ▶ 李哲
- ▶ 张波

引用本文:

姚精明,何富连,窦林名等. 坚硬项板对冲击矿压发生的影响[1]. 吉首大学学报自然科学版, 2007, 28(3): 83-88.

YAO Jing-Ming, HE Fu-Lian, DOU Lin-Ming et al. Influence of Hard Roof on Rock Burst[J]. Journal of Jishou University (Natural Sciences Edit, 2007, 28(3): 83-88.

- [1] DOU Lin-ming, HE Xue-qiu. Theory and Technology of Rock Burst Prevention [M]. Xuzhou: China University of Mining & Technology Press, 2001.
- [2] ZHU Ming-shan, CHEN Hong-fang. Thermodynamic Analysis [M]. Beijing: Higher Educational Press, 1992.
- [3] ZHAO Ben-jun. The Rock Burst and Its Prevention and Control [M]. Beijing: Coal Industry Press, 1995.
- [4] HE Xue-qiu, WANG En-yuan. Electromagnetic Dynamics of Coal-Rock [M]. Beijing: Science Press, 2003.
- [5] SIH G C.Proceedings of An International Conference on Dynamic Crack Propagation [M].Netherlands: Noordhoff International Publishing, 1973.
- [6] XIE He-pin.Damage Theory of Rock and Concrete [M].Xuzhou:China University of Mining & Technology Press,1990.
- [7] QIAN Ming-gao, LIU Ting-cheng. Mine Pressure and Control [M]. Beijing: Coal Industry Press, 1996.
- [8] DUAN Ke-xin.Mechanics Calculation Method of Rock Burst and Gas Outburst [M].Beijing: Coal Industry Press,1994.
- [9] MA Jian-jun.Rock Breaking Effect of Blasting Stress Wave at Moderate or Far Distance [J].Journal of Wuhan Yejin University of Science and

Technology,2005,28(2): 192-187.

没有找到本文相关文献

版权所有 © 2012《吉首大学学报(自然科学版)》编辑部

通讯地址:湖南省吉首市人民南路120号《吉首大学学报》编辑部 邮编:416000 电话传真:0743-8563684 E-mail:xb8563684@163.com 办公QQ:1944107525 本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发 技术支持:support@magtech.com.cn